

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ: 7343  
Αριθμ. Πρωτ. Αίτησ. Κατ. Εγγράφων: 636  
Ημερομ. Κατάθεσης: 15/6/2021



Αθήνα, 15 Ιουνίου 2021

### ΕΡΩΤΗΣΗ και ΑΚΕ

Προς τον υπουργό Υγείας

**Θέμα: Αντιμετώπιση των τραγικών συνεπειών της πανδημίας στην περιοχή της Δράμας - Παντελής έλλειψη κυβερνητικού σχεδίου - Σημαντικές ελλείψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, καθυστερήσεις στην ενίσχυση του νοσοκομείου.**

Επειδή μετά από 4,5 μήνες ο υπουργός Υγείας αγνοεί προκλητικά την υπ. αριθμ. 470/3753 ερώτηση και ΑΚΕ που κατατέθηκε την 1-2-2021 και αρνείται να απαντήσει στα κρίσιμα ερωτήματα που έχουν τεθεί, ώστε να πληροφορηθούν οι πολίτες της Δράμας τι συνέβη με την έξαρση του δεύτερου κύματος της πανδημίας, πόσοι απεβίωσαν εντός και εκτός ΜΕΘ, γιατί δεν καλύφθηκαν τα τεράστια κενά σε ιατρικό, νοσηλευτικό προσωπικό αλλά και οι ελλείψεις, επανακατατίθεται η ερώτηση, η οποία έχει ως εξής:

Το δεύτερο κύμα της πανδημίας που σάρωσε τη χώρα, έπληξε με σφοδρότητα την περιοχή της Δράμας. Χιλιάδες συμπολίτες μας προσβλήθηκαν από τον κορωνοϊό, αρκετές εκατοντάδες νοσηλεύθηκαν ενώ πολλοί από αυτούς χρειάστηκε να διασωληνωθούν, να μεταφερθούν σε κρεβάτια ΜΕΘ του νοσοκομείου, τα οποία όπως αποδείχθηκε, δεν επαρκούσαν ή να διακομισθούν σε άλλα νοσοκομεία. Δεν είναι τυχαίο ότι η πρώτη και ίσως μοναδική αεροδιακομιδή αφορούσε σε ασθενείς από το Νοσοκομείο Δράμας.

Γιατροί, νοσηλευτές εργαζόμενοι στο νοσοκομείο της πόλης μας, έδωσαν έναν ηρωικό αγώνα, παλεύοντας να σώσουν όσες περισσότερες ανθρώπινες ζωές ήταν δυνατόν. Ο απολογισμός των θυμάτων της πανδημίας στην περιοχή μας είναι τραγικός, με τους νεκρούς να πλησιάζουν τους 300. Επίσης πάνω από 250 ιατροί, νοσηλευτές και εργαζόμενοι του νοσοκομείου νόσησαν ενώ τρεις νοσηλευτές έχασαν τη ζωή τους.

Στον δύσκολο αυτόν αγώνα, οι μαχητές της πρώτης γραμμής, δεν είχαν την ανάλογη συμπαράσταση της κυβέρνησης, η οποία πορεύθηκε χωρίς σχέδιο και οργάνωση, έχοντας την πεποίθηση ότι η επένδυση στη δημόσια υγεία είναι «πεταμένα λεφτά». Δέσμια της αυταπάτης της ότι με βάση τα αποτελέσματα του πρώτου κύματος «τελείωσε με τον κορωνοϊό» αλλά και της νεοφιλελεύθερης πολιτικής της, εξάντλησε τις όποιες παρεμβάσεις της σε ανέξοδες υποσχέσεις και υποκριτικά χειροκροτήματα. Μια από τις πρώτες άλλωστε ενέργειες της μετά τις εκλογές ήταν να ακυρώσει τις προγραμματισμένες από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, προσλήψεις 4.000 μόνιμων γιατρών στο ΕΣΥ.

Το βαριά «πληγωμένο» από τις μνημονιακές πολιτικές της περιόδου 2012-2014 και υποστελεχωμένο νοσοκομείο της Δράμας, μετατράπηκε από τη μια στιγμή στην άλλη σε νοσοκομείο covid, χωρίς σχεδιασμό, πρόγραμμα και οργάνωση και κυρίως

χωρίς να ενισχυθεί ουσιαστικά. Οι καθυστερημένες προσλήψεις μη μόνιμων κυρίως γιατρών και οι αποσπάσεις από Κέντρα Υγείας καθώς και οι εθελοντές ιατροί που συνέδραμαν, δεν έλυσαν το πρόβλημα των σημαντικών ελλείψεων σε ιατρικό προσωπικό, ιδίως στις ειδικότητες των παθολόγων, πνευμονολόγων και εντατικολόγων, ειδικότητες απόλυτα αναγκαίες για την αντιμετώπιση της πανδημίας.

Παρότι λοιπόν βρέθηκε στο μάτι του κυκλώνα της πανδημίας, το νοσοκομείο της πόλης μας έμεινε παντελώς «ακάλυπτο». Και αν δεν ήταν ορισμένες σημαντικές δωρεές τοπικών εταιρειών, φορέων, ιδιωτών αλλά και η συνδρομή της Περιφέρειας, τα πράγματα θα ήταν πολύ χειρότερα. Ενώ λοιπόν όλοι γνωρίζαμε από καιρό ότι επίκειται το δεύτερο και σφοδρότερο κύμα της πανδημίας, η κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη, δεν προετοίμασε την άμυνα των νοσοκομείων της χώρας, δεν ενίσχυσε την υλικοτεχνική τους υποδομή, δεν ενίσχυσε σημαντικά το ανθρώπινο δυναμικό του ΕΣΥ, αδιαφόρησε για τις πρωτοβάθμιες δομές υγείας και αποφεύγει μέχρι σήμερα να δημοσιοποιήσει τα επίσημα αναλυτικά στοιχεία για τη πορεία της πανδημίας. Αντίθετα υπουργοί της «πανηγύριζαν» για τον ..μικρό αριθμό νεκρών και έριχναν όλες τις ευθύνες στους πολίτες.

## **I. Κατάσταση εκτός ελέγχου στη Δράμα**

Για περισσότερους από δύο μήνες, η περιοχή της Δράμας και το νοσοκομείο της πόλης βίωσαν κυριολεκτικά πρωτόγνωρες συνθήκες:

-Το **σωματείο των εργαζομένων του νοσοκομείου, στις 18-11-2020**, σε ανακοίνωσή του, σημείωνε πως «η κατάσταση μέρα με τη μέρα χειροτερεύει....Ήδη έχουμε δεκάδες νεκρούς. Καθημερινά διασωληνώνουμε ασθενείς. Εκατοντάδες ασθενείς συνωστίζονται στα επείγοντα χωρίς να διασφαλίζονται απόλυτα από βροχές κρύο κτλ, με αναμονή που πολλές φορές ξεπερνά τις έξι ώρες».

-**Η Ενωση γιατρών του νοσοκομείου, στις 25/11/2020** σημείωνε ότι η περιοχή και ιδίως η πόλη της Δράμας είναι η ισχυρότερα πληττόμενη περιοχή της Ελλάδος από την πανδημία του κορωνοϊού, κατ αναλογία πληθυσμού τουλάχιστον σε αυτή τη φάση του 2ου κύματος. Σύμφωνα με στοιχεία που παρέθετε, από την 1/11/2020 μέχρι και 24/11/2020 νοσηλεύθηκαν στις τρεις κλινικές covid του νοσοκομείου 490 συνολικά ασθενείς, έγιναν 96 διακομιδές ενώ η ΜΕΘ από τις 21/11/2020 ήταν πλήρης και με τις 12 θέσεις μονίμως καλυμμένες.

-Στην ίδια ανακοίνωση, οι γιατροί, αφού ευχαριστούσαν τους εθελοντές, απηύθυναν έκκληση να στηριχθεί το νοσοκομείο με πεπειραμένο και εξειδικευμένο προσωπικό, με ιατρούς συγκεκριμένων ειδικοτήτων, παθολόγων, πνευμονολόγων, αναισθησιολόγων, εντατικολόγων, και γενικών ιατρών εξειδικευμένων με την νοσοκομειακή ιατρική.

-**Η πρόεδρος των γιατρών του νοσοκομείου Δράμας, κ. Π. Κιόρτεβε**, κατά την επίσκεψη του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ στη Δράμα, στις **27/11/2020**, δήλωνε μεταξύ άλλων: «140 ασθενείς με 5 γιατρούς δεν αντιμετωπίζονται. Είναι πέρα από τις δυνατότητές μας...Όλοι οι ασθενείς είναι σε κρίσιμη κατάσταση. Όλοι εν δυνάμει μπορεί να χρειαστεί να διασωληνωθούν...». <https://www.news247.gr/politiki/tsipras-sokaristikes-oi-perigrafes-ton-ergazomenon-sto-nosokomeio-dramas.9064491.html>

- **Η διοικήτρια του νοσοκομείου κ. Θ. Καρατζόγλου** δήλωνε στις **27/11/2020**, ότι ο αριθμός των θανάτων μέχρι τότε στο νοσοκομείο άγγιζαν τους 60. είχαν γίνει 115 διακομιδές σε άλλα νοσοκομεία ενώ συνολικά στο νοσοκομείο της Δράμας είχαν νοσηλευτεί μέχρι τότε 536 ασθενείς (<https://www.capital.gr/epikairoti/3498546/th-karatzoglou-to-nosokomeio-dramas-asfuktia>)

-Η **Ομοσπονδία Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών(ΟΕΝΓΕ)**, σε ανακοίνωσή της στις **28/11/2020**, με την οποία απαντούσε στον υπουργό Υγείας που δήλωσε ότι το νοσοκομείο της Δράμας δεν έχει πρόβλημα, ανέφερε μεταξύ άλλων ότι «αυτή τη στιγμή της μεγάλης κρίσης, 7 από τις 11 οργανικές θέσεις μόνιμων γιατρών παθολόγων είναι κενές ενώ μόλις 4 παθολόγοι και 1 πνευμονολόγος περιθάλπουν 140 ασθενείς με Covid-19, οι οποίοι κάνουν 10 εφημερίες το μήνα ο καθένας! Σύμφωνα με την ΟΕΝΓΕ, πάνω από 100 εργαζόμενοι έχουν νοσήσει και για να «μπαλώσουν όπως-όπως τα κενά μετακινούν έναν παθολόγο από το Νοσοκομείο Σερρών στο οποίο νοσηλεύονται κατά τη διάρκεια του 2ου επιδημικού κύματος κατά μέσο όρο 120-140 ασθενείς με λοίμωξη Covid-19 και στο οποίο από τους 13 παθολόγους που προβλέπει ο οργανισμός υπηρετούν μόλις επτά».

-**Στις 7/12/2020, ο Τ. Τέλογλου, έγραφε στην Καθημερινή:** «Παρά το γεγονός ότι η διοίκηση του νοσοκομείου έχει επιβάλει «γενικό σιωπητήριο», καθένας στην πόλη των 40.000 ανθρώπων γνωρίζει οικογένειες που έχουν αρρωστήσει και κάποιον που υπέκυψε στη νόσο. Ο θάνατος της 59χρονης διευθύνουσας της νοσηλευτικής υπηρεσίας στο νοσοκομείο της Αλεξανδρούπολης ήταν καμπανάκι για όλους. Στο νοσοκομείο, σύμφωνα με δύο μαρτυρίες γιατρών στην «Κ» (μίλησαν υπό τον όρο της ανωνυμίας), αναπτύχθηκαν 120 κρεβάτια σε τρεις κλινικές COVID-19, προστέθηκαν 20 ράντζα, ενώ διασωληνώσεις έγιναν ακόμα και στα χειρουργεία. «Το πρόβλημα οξύνθηκε όταν άρχισαν να κολλάνε ο ένας μετά τον άλλον τα μέλη του ιατρονοσηλευτικού προσωπικού», λέει ο πιο παλιός της ομάδας. Το «κέντρο» έκανε προσπάθειες να τονώσει το ηθικό των 30 κλινικών γιατρών του νοσοκομείου «στέλνοντας» υπουργούς, μέλη της επιτροπής λοιμωξιολόγων και γιατρούς από τη Θεσσαλονίκη. Πήγαιναν, έβλεπαν, συμβούλευαν, έφευγαν. Την περασμένη Πέμπτη η πόλη μετρούσε 100 νεκρούς, 75 στο νοσοκομείο Δράμας και τους υπόλοιπους στα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης και στο «Αττικόν». Η Δράμα και η Πέλλα (αλλά και η Πιερία) είναι οι πιο επιβαρυνμένοι νομοί της χώρας (<https://www.kathimerini.gr/society/561186028/synechis-roi-asthenon-ligoi-kai-exantlimenoi-giatroi/>).

## **II. Οι σοβαρές ελλείψεις ιατρικού-νοσηλευτικού προσωπικού-Οι τεράστιες ευθύνες της κυβέρνησης**

-**Από τις 16/11/2020, η Ένωση Νοσοκομειακών Γιατρών Δράμας**, ανέφερε ότι «καθημερινά 3-4 περιστατικά διασωληνώνονται από τους ελάχιστους αναισθησιολόγους μας και ακολουθεί η μεταφορά τους με τα πληρώματα του ΕΚΑΒ σε κρεβάτι ΜΕΘ- Covid της περιφέρειας ΑΜΘ ή όπου αλλού βρεθεί διαθέσιμη κλίνη ΜΕΘ». Οι γιατροί τόνιζαν επίσης ότι «**οι τραγικές ελλείψεις σε προσωπικό του ΓΝ Δράμας, ιατρικού, νοσηλευτικού και διοικητικού, ήταν και είναι γνωστές σε όλους, στη διοίκηση, στους τοπικούς άρχοντες, στην 4<sup>η</sup> ΥΠΕ, στο υπουργείο Υγείας. Το γνώριζαν όλοι. Κώφευαν άπαντες**».

-**Στις 18/11/2020**, και ενώ η πανδημία είχε ήδη λάβει εκρηκτικές διαστάσεις στη περιοχή μας, το **σωματείο των εργαζομένων στο νοσοκομείο**, επεσήμανε: «Όπως και στο πρώτο κύμα της πανδημίας, η κυβέρνηση ενώ είχε τον αναγκαίο χρόνο, δεν έλαβε υπόψη τα αυτονόητα αφήνοντας ανοχύρωτο το σύστημα υγείας. Στο νοσοκομείο μας λειτουργούμε στα όριά μας, σφίγγουμε τα δόντια μας να αντέξουμε για τους ασθενείς μας. Αναδεικνύουμε την ανυπαρξία της κυβέρνησης διεκδικώντας τα αναγκαία όπλα, ώστε να πολεμήσουμε αυτόν τον αόρατο εχθρό, αποδεικνύοντας την αυτοθυσία μας, αφού πάνω από 65 συνάδελφοι νοσούν όπως και εκατοντάδες συγγενείς μας που ήρθαν σε επαφή μαζί μας...».

-**Στις 27/11/2020**, η κατάσταση είχε γίνει ήδη δραματική. Όπως κατήγγειλε στον τοπικό τύπο, ο πρόεδρος των εργαζομένων στο νοσοκομείο, Ι. Παπαδόπουλος, «με μόλις τέσσερις γιατρούς λειτουργεί η παθολογική κλινική και τα τρία τμήματα

κορωνοϊού του νοσοκομείου Δράμας καθώς 105 γιατροί και νοσηλευτές νοσούν από κορωνοϊό...Είναι 80 νοσηλευτές ιατρικό παραϊατρικό, διοικητικό προσωπικό και 25 γιατροί». Σύμφωνα με τον ίδιο, αυτή τη στιγμή υπηρετούν τέσσερις γιατροί παθολόγοι από τους οποίους οι δύο είναι επίσης εκτός γιατί νοσούν.

-Ο ίδιος, ενημερώνοντας τον **Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ Αλέξη Τσίπρα**, κατά την επίσκεψη του στο νοσοκομείο υπογράμμιζε ότι «από 11 οργανικές θέσεις παθολόγων έχουμε 4 εκ των οποίων οι δύο νοσούν ήδη με κορωνοϊό» και πρόσθετε ότι αυτοί μαζί με την βοήθεια μιας επικουρικής πνευμονολόγου και ενός ιδιώτη πνευμονολόγου έχουν το κύριο βάρος των ασθενών που νοσηλεύονται από την πανδημία.

-Όπως προκύπτει από τα στοιχεία, τα κενά των γιατρών ήταν μεγάλα ενώ οι λίγες προσλήψεις που έγιναν, καθυστερημένα, αφορούσαν κυρίως, μη μόνιμες θέσεις γιατρών. Η διοικήτρια του νοσοκομείου, στις 27/11/2020,περιέγραφε ως εξής την κατάσταση: «από τις 107 οργανικές θέσεις γιατρών στο νοσοκομείο, υπηρετούσαν 57 μόνιμοι και 14 επικουρικοί γιατροί, ενώ όσον αφορά το νοσηλευτικό προσωπικό αυτή τη στιγμή υπηρετούν 256 με μόνιμη σχέση κα 64 άλλοι νοσηλευτές και νοσηλεύτριες με άλλης μορφής σχέση. Τους τελευταίους μήνες προσλήφθηκαν ένας μόνιμος γιατρός, επτά επικουρικοί και από προχθές έχουμε δύο νέες συμβάσεις μόνιμων γιατρών...». (<https://www.capital.gr/epikairoita/3498546/th-karatzoglou-to-nosokomeio-dramas-asfuktia>).

- Αξίζει να σημειωθεί ότι ο **Ιατρικός Σύλλογος Δράμας**, είχε ζητήσει, μεταξύ άλλων, από τον **Ιούνιο του 2020**, την προκήρυξη θέσεων 6 ειδικών παθολόγων για το νοσοκομείο Δράμας, χωρίς να εισακουσθεί.

-Σύμφωνα με πληροφορίες, έως σήμερα νόσησαν με κορωνοϊό, οι μισοί γιατροί(57 από τους 105), 153 νοσηλευτές, 56 εργαζόμενοι και συνολικά 266 άτομα σε σύνολο 640 που απασχολούνται στο νοσοκομείο Δράμας, (δηλ. 4 στα 10 μέλη του προσωπικού του νοσοκομείου), ενώ 3 νοσηλευτές έχασαν τη ζωή τους. Το ερώτημα είναι πώς ήταν δυνατόν να παρέχει ουσιαστικές υπηρεσίες υγείας σε εκατοντάδες νοσηλευόμενους ασθενείς, ένα νοσοκομείο με τόσα σοβαρά κενά ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού. Είναι χαρακτηριστικό, ότι στα μέσα Νοεμβρίου υπήρξε ένα ολόκληρο δεκαήμερο όπου ένας παθολόγος περιέθαλπε 140 νοσηλευόμενους ασθενείς!

-Επιπροσθέτως, η ΜΕΘ του νοσοκομείου Δράμας διέθετε 7 κρεβάτια νοσηλείας τα οποία αυξήθηκαν σε 12, με δωρεά της εταιρείας «Μάρμαρα Παυλίδης ΑΕ» που υλοποιήθηκε στις αρχές Νοεμβρίου 2020. Όμως το προσωπικό της ΜΕΘ έμεινε ίδιο.

-Μετά τα παραπάνω, είναι πραγματικά απορίας άξιο το γεγονός ότι ο διοικητής της 4<sup>ης</sup> ΥΠΕ, δήλωνε μεταξύ άλλων, στις 29/11/2020, ότι «με τέτοιας υψηλής αξίας προσωπικό, μαζί με τους υγειονομικούς μας που έσπευσαν να συνδράμουν στην πιο κρίσιμη καμπή της μάχης, το Νοσοκομείο Δράμας ΔΕΝ έχει πρόβλημα»! (<https://www.efsyn.gr/ellada/ygeia/270655-dramatiki-i-katastasi-sti-drama-alla-ola-kalos-kamomena-gia-ton-dioikiti-tis>).

### **III. Η έλλειψη μοριακού συστήματος RT-PCR-Καθυστερήσεις στην ανίχνευση και καταγραφή των κρουσμάτων**

Το νοσοκομείο Δράμας αν και βρέθηκε στο μάτι του κυκλώνα της πανδημίας, δεν διέθετε για μεγάλο χρονικό διάστημα, μοριακό αναλυτή, που είναι απαραίτητος για την ταχεία εξέταση των δειγμάτων και την ανίχνευση των κρουσμάτων. Τα δείγματα των τεστ μεταφέρονταν σε Θεσσαλονίκη ή Αλεξανδρούπολη για μεγάλο χρονικό

διάστημα, όπου η ανίχνευση και τα αποτελέσματα, λόγω μεγάλου αριθμού τεστ καθυστερούσαν, έτσι ώστε και χανόταν πολύτιμος χρόνος αλλά και οι άνθρωποι μετέδιδαν εν αγνοία τους μέχρι να διαπιστωθεί ότι νοσούν.

**-Στις 16 Νοεμβρίου, 2020, η Ένωση Γιατρών του Νοσοκομείου** κατήγγειλε ότι τα κρούσματα , που ανακοινώνονται από τον ΕΟΔΥ, αν και είναι υψηλά, ωστόσο υπολείπονται της πραγματικότητας γιατί υπάρχει μεγάλη καθυστέρηση στην επεξεργασία των μοριακών αναλύσεων ( PCR) και κατά συνέπεια στην ανακοίνωση τους καθώς υπάρχουν θετικά αποτελέσματα εδώ και 10 μέρες που δεν έχουν καταγραφεί και ανακοινωθεί ακόμη. Σημείωναν επίσης οι γιατροί ότι και τα πολυάριθμα rapid tests που γίνονται στα ιδιωτικά εργαστήρια δεν καταγράφονται ακόμη πουθενά, με αποτέλεσμα να μην προσμετρώνται στο συνολικό αριθμό κρουσμάτων. Σύμφωνα με τους γιατρούς «η καθυστέρηση στην επεξεργασία των δειγμάτων PCR οφείλεται στον τεράστιο όγκο δειγμάτων που αποστέλλουμε καθημερινά και αυτό δυσκολεύει αφάνταστα τη σωστή διαχείριση και προώθηση των περιστατικών μας».

- Είναι γεγονός ότι από το πρώτο κύμα της πανδημίας, οι γιατροί του νοσοκομείου είχαν ζητήσει επίμονα να γίνονται μοριακά τεστ και στο νοσοκομείο. Η απάντηση που έλαβαν ήταν ότι το υπουργείο Υγείας δεν προέβλεπε κάτι τέτοιο στο νοσοκομείο της Δράμας. Η έλλειψη όμως αυτή στάθηκε μοιραία για την εξάπλωση του ιού μέσα στο νοσοκομείο καθώς ήταν αδύνατον να γίνει ορθή διαχείριση των ασθενών.

-Τελικά, μόλις στις **20 Νοεμβρίου 2020**, όταν η Δράμα ήταν ήδη στην τέταρτη χειρότερη θέση αναφορικά με τον αριθμό κρουσμάτων μετά από την Αθήνα, την Θεσσαλονίκη και την Λάρισα, το νοσοκομείο απέκτησε σύστημα RT-PCR. Το μηχάνημα ανήκε στο Διεθνές Πανεπιστήμιο Ελλάδος και διατέθηκε μετά από αίτημα του τοπικού βουλευτή τη ΝΔ! Λίγες μέρες αργότερα, στις 25/11/2020, ανακοινώθηκε ότι το νοσοκομείο Δράμα θα εξοπλιστεί και με δεύτερο μοριακό αναλυτή για εξετάσεις covid-19 εξοπλίζεται το Νοσοκομείο της Δράμας, αξίας 44.000 ευρώ, μετά από δωρεά της μαρμαροβιομηχανίας ΙΚΤΙΝΟΣ ΕΛΛΑΣ Α.Ε. (<https://kedenews.gr/perifereia-anatolikis-makedonias-thrakis/dramas/dimos-dramas/dorea-moriakou-analiti-sto-nosokomeio-dramas/>).

Το υπουργείο Υγείας και οι αρμόδιες υγειονομικές υπηρεσίες απουσίαζαν επιδεικτικά από τις παραπάνω διαδικασίες.

#### **IV. Για τις φιάλες οξυγόνου**

Η παροχή οξυγόνου σε ασθενείς που νοσούν με covid-19 και νοσηλεύονται είναι ζωτικής σημασίας. Το ίδιο ισχύει και για όσους χρειάζεται να διακομισθούν με ασθενοφόρα σε άλλα νοσοκομεία.

-Στο νοσοκομείο της Δράμας, παρουσιάσθηκε πρόβλημα με την επάρκεια των φιαλών οξυγόνου. Ο **αντιπεριφερειάρχης Δράμας, κ. Παπαδόπουλος**, σύμφωνα με τα «Χρονικά της Δράμας», υποστήριξε στις 20 Νοεμβρίου 2020, ότι η έλλειψη φιαλών οξυγόνου είναι ένα από τα σημαντικά προβλήματα που πρέπει να λυθούν αυτή τη στιγμή. Όπως εξήγησε, οι φιάλες οξυγόνου δεν υπάρχουν αυτή τη στιγμή και έχουν εξαντληθεί όλα τα περιθώρια διάθεσής τους λόγω των συνεχώς αυξανόμενων αναγκών για τη νοσηλεία των ασθενών με covid-19... «Στην πλειονότητά τους οι ασθενείς με covid χρήζουν άμεσης παροχής οξυγόνου, άρα οι ελλείψεις θα πρέπει να αποκατασταθούν άμεσα. Ήδη έχω μιλήσει με τον Περιφερειάρχη ΑΜΘ κ. Χρήστο Μέτιο. Οι κινήσεις είναι άμεσες. Με την χθεσινή απόφαση Οικονομικής Επιτροπής της ΠΑΜΘ θα υπάρξει διάθεση κονδυλίου 50.000 ευρώ για την παραγγελία των φιαλών οξυγόνου. Έχω μιλήσει ήδη με την εταιρεία εισαγωγής. Αυτές τις συσκευές θα τις προμηθευτούμε από την Ιταλία και η

παραγγελία έχει δοθεί. Αναμένουμε την παράδοση των φιαλών οξυγόνου την ερχόμενη Τετάρτη» σημείωσε ο κ. Παπαδόπουλος.

<https://xronikadramas.gr/agonas-dromoy-gia-fiales-oxygonoy/>

-Λίγες ημέρες αργότερα, στις 26 Νοεμβρίου 2020,μιλώντας ο ίδιος στον τηλεοπτικό σταθμό Mega και απαντώντας στο ερώτημα γιατί το νοσοκομείο έμεινε από οξυγόνο, εξηγούσε ότι το κλειστό σύστημα παροχής οξυγόνου έφτασε στα όρια του, λόγω των αυξημένων αναγκών νοσηλείας, με αποτέλεσμα να γίνεται προσπάθεια να ενισχυθεί η όλη αυτή κατάσταση με τις ατομικές συσκευές οξυγόνου. Όπως είπε, «αυτές οι συσκευές δεν ήταν απεριόριστες, συγκεντρώθηκαν από άλλα υγειονομικές δομές της Δράμας αλλά παρόλα αυτά χρειαστήκαμε και άλλα τέτοια μέσα. Είμαστε στα όρια. Σήμερα θα προμηθευτούμε 65 μικρές και φιάλες συσκευές από το εξωτερικό». Όπως συμπλήρωσε ο ίδιος, τους προηγούμενους μήνες, η κατανάλωση οξυγόνου στο νοσοκομείο Δράμας από το κλειστό σύστημα ήταν 400-500 λίτρα το 24ωρο και ξαφνικά η ανάγκη αυξήθηκε στα 2.000 λίτρα ημερησίως, εκτός των ατομικών συσκευών. Όταν καθημερινά το νοσοκομείο Δράμας κάνει διακομιδές 10-20 ασθενών στα γύρω νοσοκομεία για να εκτονώσει την κατάσταση, κάθε ασθενοφόρο χρειάζεται τουλάχιστον δύο ατομικές φιάλες για κάθε ασθενή. Αυτές οι ανάγκες δεν προυπήρχαν, ξεπέρασε κάθε δεδομένο η ανάγκη ατομικής φιάλης», υποστήριξε.

-Μιλώντας στην ίδια εκπομπή, ο **πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ Μ. Γιαννακός** αφού σημείωνε ότι δεν υπάρχουν πλέον νοσοκομεία αναφοράς και ότι όλα πλέον δέχονται και νοσηλεύουν περιστατικά covid,, τόνιζε: «Εμείς είχαμε πει ότι εφόσον πάμε σε ένα τέτοιο νέο σχέδιο, έπρεπε να υπάρχει προετοιμασία στα νοσοκομεία, κεντρική παροχή οξυγόνου , μοριακοί αναλυτές κ..α..». Σύμφωνα με τον ίδιο, όλα αυτά έπρεπε να σχεδιασθούν από το υπουργείο Υγείας και τις υγειονομικές περιφέρειες, κάτι που δεν έγινε.

<https://www.in.gr/2020/11/26/in-tv/ekpompes/koronaios-emeine-apo-fiales-oksygonou-nosokomeio-dramas/>

-Με ανακοίνωσή της η διοικήτρια του νοσοκομείου διαβεβαίωνε ότι «κανένα απολύτως πρόβλημα δεν δημιουργήθηκε με την απαραίτητη παροχή οξυγόνου σε Κλινική COVID στο νοσοκομείο Δράμας. Απέφυγε ωστόσο κάθε αναφορά στις ανάγκες για ατομικές φιάλες και συνέδεε την προμήθεια τους με την αναβάθμιση του συστήματος κεντρικής παροχής οξυγόνου του νοσοκομείου, η οποία μέχρι και σήμερα, σύμφωνα με πληροφορίες, δεν έχει ολοκληρωθεί.

<https://www.makthes.gr/diapseudei-tis-anafores-ghia-provlima-me-to-oksigiono-sto-nosokomio-dramas-i-diikisi-toy-idrymatos-332453>

## **V. Οι απαράδεκτες δηλώσεις της πολιτικής ηγεσίας του υπουργείου Υγείας**

-Παρά τις τραγικές διαστάσεις της πανδημίας στην περιοχή μας και τα σοβαρά προβλήματα του νοσοκομείου ο υπουργός Υγείας Β. Κικίλιας, σχολιάζοντας σε τηλεοπτικές του δηλώσεις, τις 28 Νοεμβρίου 2020, υποστήριζε δεν έχει πρόβλημα το νοσοκομείο αλλά η πόλη της Δράμας (<https://www.tovima.gr/2020/11/27/politics/kikilias-gia-drama-den-exei-provlima-to-nosokomeio-alla-i-poli/>). Την δήλωσή αυτή, όλοι οι πολίτες αλλά ιδίως το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό του νοσοκομείου χαρακτήρισαν προσβλητικές και αντέδρασαν με ανακοινώσεις.

-Αλλά και ο αναπληρωτής υπουργός Υγείας Β. Κοντοζαμάνης, που στις 3-11-2020 θεωρούσε αδιανόητο να ισχυρίζεται κάποιος ότι μένουν άνθρωποι εκτός ΜΕΘ(<https://www.iefimerida.gr/ygeia/kontozamanis-adianoito-ishyizontai-anthropoi-meth>), με νέες δηλώσεις του στις 9-1-2021 αφού επανέλαβε ότι από την αρχή της πανδημίας κανένας συμπολίτης μας που χρειάστηκε να νοσηλευθεί σε ΜΕΘ δεν

έμεινε εκτός, συμπλήρωσε, σε αντίφαση με τα προηγούμενα, ότι «όλοι οι θάνατοι από κορωνοϊό δεν ήταν μέσα σε Μονάδες Εντατικής Θεραπείας, υπήρξαν και θάνατοι εκτός μονάδων». Η δήλωση αυτή αποτελεί έμμεση παραδοχή του μεγάλου ποσοστού των θανάτων ασθενών covid εκτός ΜΕΘ με ταυτόχρονη προσπάθεια να μετατοπισθούν οι μεγάλες ευθύνες της κυβέρνησης στους γιατρούς. (<https://www.ieidiseis.gr/eidiseis/ygeia/item/75264-kontozamanis-efthynes-stous-giatroys-gia-tous-thanatous-ektos-meth>).

Γι αυτό άλλωστε και υπήρξε σωρεία ανακοινώσεων καταδίκης εκ μέρους των νοσοκομειακών γιατρών.

#### **Κατόπιν τούτων,**

**Επειδή**, η κυβέρνηση δεν είχε κανένα συγκεκριμένο ή γενικό σχέδιο κατά νου, για την αντιμετώπιση του δεύτερου κύματος της πανδημίας, αλλά ενεργούσε εκ των ενόντων, με τη λογική του βλέποντας και κάνοντας, ενώ είχε χρόνο για να οργανώσει την άμυνα και την ενίσχυση του ΕΣΥ

**Επειδή**, το νοσοκομείο της πόλης μας, παρά την ανάγκη για άμεση ενίσχυση του, έμεινε υποστελεχωμένο και χωρίς ουσιαστική βοήθεια.

**Επειδή**, τα στοιχεία και τα δεδομένα της πανδημίας για όλη τη χώρα αλλά ειδικότερα και για την περιοχή της Δράμας που επλήγη με ιδιαίτερη σφοδρότητα, παραμένουν κρυφά και ασαφή, με επιλογή και ευθύνη της κυβέρνησης,

**Επειδή** οι Έλληνες πολίτες και φυσικά και οι κάτοικοι της περιοχής μας, που βίωσαν φόβο, αγωνία και πόνο, δικαιούνται να γνωρίζουν τι έγινε κατά το δεύτερο κύμα της πανδημίας αλλά και να ενημερωθούν για τις πράξεις και παραλείψεις της κυβέρνησης όσον αφορά την αντιμετώπιση της πανδημίας

**Επειδή** από τα παραπάνω προκύπτουν σοβαρά ερωτήματα για τον τρόπο και το χρόνο αντίδρασης της κυβέρνησης και των αρμόδιων υγειονομικών αρχών όσον αφορά την αντιμετώπιση της πανδημίας στην περιοχή μας

#### **Ερωτάται ο κ. υπουργός:**

1. Πόσοι συμπολίτες μας στη Δράμα νόσησαν με κορωνοϊό και πόσοι νοσηλεύθηκαν συνολικά στο νοσοκομείο της πόλης από την έκρηξη του δεύτερου κύματος της πανδημίας έως σήμερα; Πόσοι διακομίσθηκαν για νοσηλεία σε άλλα νοσοκομεία;
2. Πόσοι από τους ασθενείς με covid εισήχθησαν στη ΜΕΘ του νοσοκομείου, πόσοι εξήλθαν από αυτήν και πόσοι κατέληξαν εντός ΜΕΘ;
3. Ποιος είναι τραγικός απολογισμός των θανάτων που καταγράφηκαν στην περιοχή μας από τον covid-19 έως σήμερα; Πόσοι απεβίωσαν σε άλλα νοσοκομεία; Πως κατανέμονται χρονικά και ηλικιακά, κατά μήνα, οι θάνατοι αυτοί;
4. Υπήρχαν πολίτες που απεβίωσαν εκτός του νοσοκομείου, δηλαδή χωρίς να νοσηλευθούν; Αν ναι, πόσοι ήταν και σε ποια σημεία καταγράφηκαν οι θάνατοι αυτοί και που οφείλεται αυτό;
5. Πόσοι από τους συμπολίτες μας που νοσηλεύθηκαν στο νοσοκομείο Δράμας με κορωνοϊό, έχασαν τη ζωή τους εκτός ΜΕΘ; Πως εξηγείται ο συγκεκριμένος αριθμός και που οφείλεται; Πως αντιμετωπίστηκε η περίπτωση τους;
6. Χρειάστηκε να διασωληνωθούν ασθενείς εκτός ΜΕΘ; Σε ποιους χώρους του νοσοκομείου έγινε αυτό και πόσους αφορούσε;
7. Ποιός ήταν ο αριθμός του έμπειρου και εξειδικευμένου ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού που απασχολούνταν στη ΜΕΘ του νοσοκομείου Δράμας και με ποιες ειδικότητες; Πόσοι ήταν όταν τα κρεβάτια της ΜΕΘ ήταν 7 και πόσοι όταν αυξήθηκαν σε 12;

8. Πόσοι από το ιατρικό, νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό του νοσοκομείου νόσησαν ή τέθηκαν σε καραντίνα, το διάστημα αυτό; Εάν πράγματι νόσησαν ή τέθηκαν σε καραντίνα οι μισοί γιατροί σε ενάμιση μήνα, πως αναπληρώθηκαν οι αυξημένες και απαιτητικές ανάγκες νοσηλείας κατά την απουσία τους;
9. Πόσοι ήταν οι παθολόγοι και πνευμονολόγοι του νοσοκομείου Δράμας που ασχολούνταν με τη νοσηλεία των εκατοντάδων νοσηλευομένων καθημερινά; Υπήρξε ή όχι μεγάλο κρίσιμο χρονικό διάστημα τον Νοέμβριο όπου ένας μόνο παθολόγος είχε την ευθύνη 140 ασθενών;
10. Πότε ενημερώθηκε το υπουργείο Υγείας για τις σοβαρές ανάγκες του Νοσοκομείου Δράμας σε ειδικευμένο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, από ποιόν και τι έπραξε για την έγκαιρη θωράκιση του απέναντι στο κύμα της πανδημίας; Πόσα επιπλέον χρήματα διατέθηκαν για την ενίσχυση του νοσοκομείου;
11. Πόσες ακριβώς προσλήψεις μόνιμων γιατρών, πόσες επικουρικών και πόσες νοσηλευτικού προσωπικού έγιναν στο νοσοκομείο ενόψει του δεύτερου κύματος; Πότε ακριβώς έγιναν οι προσλήψεις, με ποιά κονδύλια και πότε το προσωπικό αυτό ανέλαβε υπηρεσία και άρχισε να εργάζεται στο νοσοκομείο;
12. Πότε ελήφθησαν τα πρώτα μέτρα προστασίας στο νοσοκομείο, όπως ο διαχωρισμός των εισερχομένων ύποπτων περιστατικών από το υπόλοιπα ιατρεία;
13. Ποιο ακριβώς ήταν το πρόβλημα με την παροχή οξυγόνου στο νοσοκομείο που παρατηρήθηκε στα μέσα Νοεμβρίου 2020; Είχε συνέπειες και πως αντιμετωπίστηκε; Γιατί χρειάστηκε η επείγουσα συνδρομή της αντιπεριφέρειας;
14. Πότε αποφασίσθηκε, πότε ξεκίνησε και πότε υλοποιήθηκε η τεχνική αναβάθμιση της κεντρικής μονάδας παροχής οξυγόνου του νοσοκομείου; Υπήρξε κάποιος κίνδυνος για τους νοσηλευόμενους λόγω του προβλήματος που παρουσιάστηκε;
15. Γιατί δεν έγινε άμεσα και έγκαιρα η προμήθεια μοριακού αναλυτή(RT-PCR) στο νοσοκομείο ο οποίος ήταν αναγκαίος, με αποτέλεσμα να καθυστερούν τα αποτελέσματα των μοριακών τεστ και να μην καταγράφεται σωστά η ακριβής επιδημιολογική εικόνα της περιοχής;
16. Πόσα τεστ διενεργήθηκαν από τον ΕΟΔΥ στην Π.Ε Δράμας, από τα τέλη Οκτωβρίου 2020 έως αρχές Ιανουαρίου 2021(μοριακά και rapid, συνολικά και ανά ημέρα); Πόσα από αυτά ήταν θετικά;
17. Γιατί δεν προχωρήσατε, ως λύση έκτακτη ανάγκης, σε επίταξη υπηρεσιών, κτηρίων και προσωπικού από τα ιδιωτικά κέντρα υγείας που λειτουργούν στην περιοχή;
18. Μετά από όλα αυτά, επιμένετε στη δήλωσή σας ότι δεν έχει πρόβλημα το νοσοκομείο αλλά η πόλη της Δράμας;
19. Συμφωνεί με τις θέσεις του κ. Κοντοζαμάνη; Τελικά όλοι όσοι χρειάστηκαν νοσηλεία σε ΜΕΘ την είχαν;
20. Με δεδομένες τις τεράστιες ελλείψεις, ποια επιπρόσθετα μέτρα έχετε λάβει για την ενίσχυση των δομών και του προσωπικού του νοσοκομείου Δράμας καθώς και των πρωτοβάθμιων δομών υγείας της Περιφερειακής Ενότητας Δράμας, σε περίπτωση τρίτου κύματος;

#### ΑΙΤΗΣΗ ΚΑΤΑΘΕΣΗΣ ΕΓΓΡΑΦΩΝ

Στο πλαίσιο της ερώτησης, καλείται ο υπουργός Υγείας να καταθέσει στη Βουλή:

1. Την αλληλογραφία του νοσοκομείου, της 4<sup>ης</sup> ΥΠΕ και των υπηρεσιών του υπουργείου, σχετικά με τις ανάγκες του νοσοκομείου Δράμας και τις ενέργειες για την αντιμετώπισή τους.

2. Τις προκηρύξεις θέσεων μονίμων και συμβασιούχων ιατρών και νοσηλευτικού προσωπικού που έγιναν για το νοσοκομείο Δράμας και τα έγγραφα για την πρόσληψη και ανάληψη υπηρεσίας

3. Την αλληλογραφία όλων των αρμοδίων υπηρεσιών(νοσοκομείου, Υπ. Υγείας) σχετικά με την ανάγκη άμεσης προμήθειας μοριακού αναλυτή στο νοσοκομείο.

4. Όλα τα σχετικά έγγραφα των υγειονομικών υπηρεσιών και ενδεχόμενες αναφορές γιατρών σχετικά με την εσπευσμένη προμήθεια φιαλών οξυγόνου από την Ιταλία καθώς και την πορεία υλοποίησης της αναβάθμισης του κεντρικού συστήματος παροχής οξυγόνου του νοσοκομείου Δράμας ως την ολοκλήρωσή του.

Ο ερωτών βουλευτής

Ξανθόπουλος Θεόφιλος